
 
 
 
 
 
Nr. 60/2022 

 
PROCES – VERBAL 

 
 Încheiat azi, 30 iunie 2022, cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 17 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Miklós András – sat Coşeni, Baloga Csilla - sat 
Chilieni, lipsind: Debreczeni László, Keresztes László, Kondor Ágota, Sipos Dóra-Viola. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b 
din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, 
prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 818/2022. Ședința se 
desfășoară în sala de ședință a consiliului local. 
 În sală sunt prezenți reprezentanți mass-media. 
 La şedinţă participă, conform legii: Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba viceprimarii 
municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu 
Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Bună ziua. Vă rog să porniți 
aparatele de vot. Bună ziua, salut cu drag pe toată lumea. Înainte de ordinea de zi, vă rog să 
votăm câteva procese verbale. Prima ar fi din 24 mai. 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Székely Kincső). 
 ”Următorul este procesul verbal a ședinței ordinare din 26 mai.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Székely Kincső). 
 ”Următorul este procesul verbal a ședinței extraordinare din 31 mai, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 2 consilieri nu votează (Kádár Imola, Kolcza István). 
 ”Următorul procesul verbal este a ședinței extraordinare din 9 iunie, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier nu votează (Kádár Imola). 
 ”Iar acum să votăm procesul verbal a ședinței din data de 15 iunie.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Pe ordinea de zi a ședinței de azi avem 31 puncte. Aș dori să vă întreb, dacă are cineva 
de adăugat pe ordinea de zi? Vargha Fruzsina.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): ”Aș dori să propun un punct D8, 
care se referă la modificarea HCL nr. 63/2022 privind aprobarea organigramei şi statului de 
funcţii pentru personalul din cadrul Teatrului “Tamási Áron” din municipiul Sfântu Gheorghe, 
pe anul 2022, cu modificările ulterioare. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Să 
votăm despre luarea pe ordinea de zi a punctului D8.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Acum dau cuvântul d-lui Toth-Birtan Csaba.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În primul rând aș dori să 
retrag de pe ordinea de zi punctul 12, și aș dori să propun încă 8 puncte la Diverse. Punctul D1 
se referă la modificarea devizului general la Liceul Tehnologic Economic Administrativ 
„Berde Áron”. Punctul D2: modificarea devizului general la construire grădiniță și creșă – 
Câmpul Frumos. Punctul D3: revocarea dreptului de folosință gratuită al Agenției Naționale 
pentru Locuințe asupra terenului situat pe str. Viitorului. Punctul D4: se referă la aprobarea 
proiectului pentru amplasarea stații de încărcare pentru vehicule electrice. Punctul D5: 



modificarea bugetului. Punctul D6: acceptarea unei donații referitor la un plan. Punctul D7: 
modificarea contractului încheiat cu Sepsi Út-Épitő SRL. Punctul D9 se referă la numirea 
administratorului provizoriu la Sepsiipar SRL.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Să 
votăm separat despre fiecare punct pentru luarea pe ordinea de zi. Deci să votăm despre luarea 
pe ordinea de zi a punctului D1.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Să votăm despre luarea pe ordinea de zi a punctului D2.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Să votăm despre luarea pe ordinea de zi a punctului D3.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Să votăm despre luarea pe ordinea de zi a punctului D4.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Să votăm despre luarea pe ordinea de zi a punctului D5.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Să votăm despre luarea pe ordinea de zi a punctului D6.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Să votăm despre luarea pe ordinea de zi a punctului D7.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Să votăm despre luarea pe ordinea de zi a punctului D9.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Acum să votăm ordinea de zi în întregime.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 ”Înainte de a intra în dezbaterea Ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: 
– potrivit art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la 
deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema supusă 
dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea 
ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Întreb dacă cineva se află în 
această situație? Zsigmond József.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. La punctul 17 
nu particip la deliberare și la vot.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Magyarosi Imola-Piroska.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Nu aș dori să particip 
la deliberarea punctului 3. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Aș dori 
să semnalez și eu, că nu particip la deliberarea și votarea punctelor 15, 16, 18, 25 și D5.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Aș zice și eu, că la punctele 13 și 16 nu 
particip la vot.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Bine. Să trecem la 
discutarea ordinii de zi.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea alocării unei 
sume de bani în favoarea Parohiei Romano-Catolice Sfântu Gheorghe nr. V. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Parohia Romano Catolică V 
ar dori continuarea lucrărilor de construcții la locuința parohială, protopopiat, arhivă, sală de 
cateheză, pentru care a solicitat un sprijin material din partea municipalității. Deja am alocat în 
perioada 2018-2021 suma de 1.572.792 lei pentru această investiție, iar acum am dori să 
alocăm suma de 290.000 lei, pentru continuarea lucrărilor.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I, III și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Are cineva intervenție, dacă nu, 



vă rog să votați despre punctul 1.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 237/2022. 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea transformării a 
două funcții publice vacante din cadrul aparatului de specialitate al primarului municipiului 
Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 

 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Una din posturi este din cadrul 
Direcției de proiecte și achiziții publice, unde am dori să transformăm funcția publică de 
execuție vacantă de Consilier achiziții publice (S), clasa I, grad profesional superior în funcție 
publică de execuție de Consilier juridic (S), clasa I, grad profesional asistent, iar celălalt se află 
la Compartimentul de Relații cu publicul și am dori transformarea funcției publice de execuție 
vacantă de Referent (M), clasa III, grad profesional superior în funcție publică de execuție de 
Consilier (S), clasa I, grad profesional asistent. 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I și V au susținut acest proiect de hotărâre. Dacă nu sunt observații, întrebări vă rog 
să votați despre punctul 2.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 238/2022. 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea majorării 
cotizaţiei pe anul 2022 a municipiului Sfântu Gheorghe către Asociaţia “Asociaţia Vadon”. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „La începutul anului am 
aprobat un buget redus pentru organizarea Galopadei Secuiești, datorită pandemiei. Din fericire 
nu mai este pandemie, însă prețurile materialelor și serviciilor au crescut semnificativ, de aceea 
Adunării Generale a Asociației Vadon solicită majorarea cotizației municipiului Sfântu 
Gheorghe cu suma de 300.000 de lei.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Văd, că 
Magyarosi Imola dorește să ia cuvântul.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Mulțumesc frumos d-
lui viceprimar pentru prezentare. Într-adevăr este vorba de acest lucru, că în ultima perioadă 
prețurile materialelor și serviciilor a crescut semnificativ. Va fi un eveniment de 3 zile, așa cum 
a fost și înainte de pandemie. După cum știm este un eveniment important pentru noi. Aș dori 
să vă prezint câteva date în legătură cu acesta, deoarece s-a încheiat evenimentul. Conform 
raportului firmei de specialitate, care s-a ocupat de imaginea și comunicație, în media de 
socializare au fost trei posturi populare. Prima a fost concursul de îndemânare pentru husari, la 
care, conform evaluării, a ajuns la 80.000 oameni. ”Szent László, a lovagkirály” a ajuns la 
aproape 72.000 de oameni, iar ”Olimpia Góbé”, care a fost a treia și era foarte popular a ajuns 
la 33.000 de oameni, conform distribuirilor. Aș dori să subliniez faptul că la opera rock ”Szent 
László, a lovagkirály” conform estimărilor au participat în jur de 10.000 de oamnei. Acest 
lucru este adevărat și la celelate evenimente, la care au participat 1000 de oameni. Mulțumesc 
frumos.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Mai 
dorește cineva să ia cuvântul în legăturtă cu acest proiect de hotărâre? Dacă nu, aș dori să 
menționez faptul că comisiile I și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votați. 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot 
(Magyarosi Imola-Piroska), HOTĂRÂREA NR. 239/2022. 
 PUNCTUL IV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Normelor 
metodologice pentru reglementarea procedurilor aplicate de către furnizorul ajutorului de 
stat/de minimis pentru stoparea/recuperarea ajutorului de stat/de minimis aprobat pentru 
rezidenții Parcului Industrial “Sepsiipar”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Pentru ajutorul de minimis 
acordat rezidenților Parcului Industrial “Sepsiipar” este elaborat o normă metodologică și am 
dori modificarea și extinderea acestor norme metodologice cu condiții, care în cazul 



nerespectării condițiilor de acordare a ajutorului pot fi aplicate, și care ar însemna stoparea, sau 
recuperarea ajutorului în cazul în care rezidentul, sau cel care beneficiază de ajutorul de 
minimis nu respectă condițiile.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Dorește 
cineva să ia cuvântul? Dacă nu, aș dori să menționez faptul că comisiile I și V au avizat  
favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votați. 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 240/2022. 
 PUNCTUL V de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării 
directe al apartamentului situat pe bld. gen. Grigore Bălan nr. 75, bl. A9, sc. C, et. 1, ap. 4, 
către Kozsok András. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Chiriașul a solicitat 
cumpărarea imobilului, la care are dreptul conform legii. Evaluatorul a evaluat imobilul la 
suma de 197.854,37 lei și dorim vânzarea la acest preț locuința cu două camere cu suprafața 
utilă de 52,96 mp.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Dorește 
cineva să ia cuvântul? Dacă nu, aș dori să menționez faptul că comisiile I și V au avizat 
favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votați. 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 241/2022. 
 PUNCTUL VI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării 
directe a bunului imobil situat pe str. Gróf Mikó Imre nr. 4, bl. 1, sc. C, ap. 22, în favoarea 
chiriaşei Portik Edit-Rozália. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În acest caz este vorba de o 
locunță cu o cameră cu suprafața utilă de 32,43 mp. A fost evaluat de către evaluator la 
valoarea de 33.010 euro, iar chiriașa a solicitat palta în rate pe o perioadă de 10 ani.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Dacă nu sunt întrebări, vă rog să 
votați despre proiectul de hotărâre nr. 6.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 242/2022. 
 PUNCTUL VII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea achiziționării 
unui apartament situat în municipiul Sfântu Gheorghe, strada Váradi József. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de o locuință cu 2 
camere cu suprafața utilă de 52,78 mp. Prețul este de 173.103 LEI fără TVA, preț pe care l-am 
negociat cu vânzătorul, și dorim să o achiziționăm cu destinația de locuințe de necesitate.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Dacă nu sunt întrebări, vă rog să 
votați despre proiectul de hotărâre nr. 7.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 243/2022. 
 PUNCTUL VIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
achiziționării unui imobil situat în satul Țufalău, județul Covasna. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Și în acest caz dorim 
achiziționarea imobilului cu destinație de locuință de necesitate, cu suprafața totală de 590 mp 
și o casă în jur de 50 mp. Prețul pe care l-am negociat cu vânzătorul este de 148.413 LEI fără 
TVA. Desigur folosesc sintagma, că am negociat cu vânzătorul, dar aceste prețuri sunt sub 
prețul, sau echivalente cu valoarea stabilită în baza Raportului de Evaluare.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votați despre proiectul de 
hotărâre nr. 8.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 244/2022. 
 PUNCTUL IX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea concesionării 
prin licitaţie publică a unui spaţiu cu destinaţia de cabinet medical situat în este format din 2 



încăperi în suprafaţă totală de 57,40 mp, este compus din 25,90 mp suprafaţă de folosinţă 
exclusivă şi 31,50 mp spaţii de uz comun, proprietate privată al municipiului Sfântu Gheorghe. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de concesionarea a 
două săli cu 25,90 mp suprafaţă de folosinţă exclusivă şi 31,50 mp spaţii de uz comun aflat în 
imobilul nostru de pe str. Erege. Slavă Domnului s-ar muta acolo un nou medic de familie. Ne 
bucurăm că există solicinat. Acolo s-au golit două cabinete medicale de familie, iar acum una 
se va umpla.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim pentru 
prezentare. Sunt întrebări, luări de cuvânt? Dacă nu sunt, comisiile I și V au avizat favorabil și 
acest proiect de hotărâre. Vă rog să votați despre proiectul de hotărâre nr. 9.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 245/2022. 
 PUNCTUL X de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea transcrierii 
Contractului de concesiune nr. 38388/21.09.2009 încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe și 
Csiki Attila. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de un contract 
despre un teren de 205 mp, aflat la Șugaș Băi, care va fi transcris de pe numele lui Csiki Attila 
pe numele Bálint Erzsébet. Propunem transcrierea.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I și V au avizat favorabil acest proiect de hotărâre. Dacă nu sunt observații, vă rog să 
votați despre proiectul de hotărâre nr. 10.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 246/2022. 
 PUNCTUL XI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind privind aprobarea 
reglementării situaţiei juridice a unui imobil situat în municipiul Sfântu Gheorghe, satul 
Coșeni. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Conform prevederilor art. 36 
din Legea nr. 18/1991 terenurile aflate în intravilanul localităţilor și care conform cărții 
funciare se află în proprietatea statului Român pot fi transcrise în proprietatea privată a 
unităţilor administrativ-teritoriale. În acest caz făcând referire la aceasta solicităm 
reglementarea situaţiei juridice a ternului.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I, II și V au avizat favorabil acest proiect de hotărâre. Are cineva întrebări, 
observații? Dacă nu sunt, vă rog să votați despre proiectul de hotărâre nr. 11.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 247/2022. 
 ”Punctul 12 a fost retras. Urmează punctul 13.” 
 PUNCTUL XIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSIIPAR SRL Sfântu Gheorghe pe anul 2022. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Din cauza combustibilului, 
energiei, asigurare, amortizare și câteva alte factori, care influențează prețurile sunt nevoiți să 
modifice bugetul de venituri şi cheltuieli planificat.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Are cineva observații? Dacă nu sunt, 
vă rog să votați despre proiectul de hotărâre.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Jancsó 
Éva), HOTĂRÂREA NR. 248/2022. 
 PUNCTUL XIV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea reducerii 
capitalului social al societății URBAN - LOCATO SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Imobilul aflat pe str. Nicolae 
Iorga nr. 10B figurează în capitalul social al URBAN - LOCATO SRL. Orașul ar dori să vândă 



imobilul susmenționat, de aceea inițiem, ca să scădem capitalul social al societății cu valoarea 
imobilului.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Are cineva întrebări, observații? 
Dacă nu sunt, vă rog să votați despre proiectul de hotărâre nr. 14.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 249/2022. 
 PUNCTUL XV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
Actului constitutiv al MULTI-TRANS SA Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Și în cazul MULTI-TRANS 
SA, ca și în cazul altor societăți al Consilului Local, apare în Actului constitutiv al societății 
apar cenzorii, însă s-a modificat legislația și prevede faptul că la aceste societăți este 
obligatoriu efectuarea auditului financiar de auditor financiar extren. Acum a expirat mandatul 
cenzorilor și MULTI-TRANS SA solicită revocarea cenzorilor, deoarece oricum auditul 
financiar se face anual de către auditor financiar extren.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos pentru 
prezentare. Are cineva observații? Dacă nu, vă spun faptul că, comisiile I și V au avizat 
favorabil acest proiect de hotărâre. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Vajna 
László), HOTĂRÂREA NR. 250/2022. 
 PUNCTUL XVI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea acordării 
unui mandat special reprezentanților municipiului Sfântu Gheorghe în Adunarea Generală a 
Acționarilor SEPSI PROTEKT SA Sfântu Gheorghe, pentru modificarea Actului constitutiv al 
SEPSI PROTEKT SA Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „S-ar modifica două lucruri în 
Actul constitutiv al SEPSI PROTEKT SA, prima ar fi sediul societății, care s-ar muta pe strada 
Grigore Bălan nr. 1 și al doilea ar fi introducerea unei activități noi, care ar fi: activități de 
închiriere și leasing cu mașini și echipamente pentru construcții.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I și V au avizat favorabil acest proiect de hotărâre. În cazul în care nu sunt 
observații, vă rog să votați despre proiectul de hotărâre.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 2 consilieri nu participă la deliberare și la vot (Jancsó 
Éva, Vajna László), HOTĂRÂREA NR. 251/2022. 
 PUNCTUL XVII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului 
„Realizarea Muzeului comunismului în imobilul din str. Kós Károly nr. 21” din Municipiul 
Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Aveți în față un proiect și o 
investiție foarte interesantă, ar fi una din cele mai mari investiții, care ar porni în acest an. 
Putem accesa fondurilor europene aferente Planului Național de Redresare și Reziliență al 
României, desigur nu de ajuns banii primiți de la PNRR. În prima fază era vorba de realizarea 
unui muzeu pe o suprafață de 1500 mp, pe atunci locația era Casa de Cultură a Sindicatelor, 
prin reconstruire. Deoarece nu am primit dreptul de folosință asupra acelui clădire, de aceea am 
ales o parte din clădirea fostei Fabrici de Țigaerte, care a fost construit în anii `50, iar muzeul 
se va realiza pe o suprafață de 6900 mp. După cum ați văzut s-a elaborat un studiu de imagine 
foarte interesant și este interesant și prezentarea acestei epoci. Planul Național de Redresare și 
Reziliență susține acele investiții unde eficientizarea energetică și digitalizarea sunt condiții 
esențiale. Valoatrea totală a investiției este de 109.769.783 lei cu TVA inclus, din care 
46,765,65 lei este valoarea maximă eligibilă, care se poate obține de la PNRR și valoarea TVA 
aferentă valorii va fi suportat din bugetul de stat, dar și așa valoarea neeligibilă de 54,118,660 
lei va fi contribuția proprie a Municipiului Sfântu Gheorghe.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos pentru 
prezentare. Comisiile I, II și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. În cazul în care nu sunt 



observații, vă rog să votați despre proiectul de hotărâre nr. 17.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot 
(Zsigmond József), HOTĂRÂREA NR. 252/2022. 
 PUNCTUL XVIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului 
de Fezabilitate pentru obiectivul de investiții „Colectare deșeuri SMART”. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Tot în cadrul Planului 
Național de Redresare și Reziliență am dori să participăm cu acest Studiu de Fezabilitate. În 
cartierele de blocuri din oraș am dori să amenajăm sisteme de colectare deșeuri SMART pe 
suprafețele mai mari de colectare deșeuri. Este vorba în total de 94 locații, unde am dosi să 
amenajăm 141 sisteme de colectare deșeuri SMART. Studiul de fezabilitate conține: 
amenajarea terenului și racordarea la rețeaua electric, în principiu acestea ar funcționa cu 
panouri solare, dar pentru o funcționare sigură, am dori să racordăm și la rețeaua electrică. 
Valoarea totală a investiției de 38.028.486 lei cu TVA.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos pentru 
prezentare. În cazul în care nu sunt observații aș semnala faptul că comisiile I, II și V au avizat 
favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot 
(Zsigmond József), HOTĂRÂREA NR. 253/2022. 
 PUNCTUL XIX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea alipirii unor 
terenuri situate în municipiul Sfântu Gheorghe, zona străzii Borvíz. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de alipirea a 8 
terenuri aflate în str. Borvíz. Această alipire se întâmplă pentru a putea utiliza mai eficient 
terenurile.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos pentru 
prezentare. Comisiile I, II și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Dacă are cineva 
observații, întrebări? Dacă nu, vă rog să votați despre proiectul de hotărâre nr. 19.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 254/2022. 
 PUNCTUL XX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Avizului de 
oportunitate nr. 3/20.06.2022 pentru întocmirea Planului Urbanistic Zonal „Zonă 
agroindustrială” zona stației de epurare, Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În zona stației de epurare se 
inițiază aceasă amenajare a teritoriului. Construcțiile propuse sunt de tip hală, fără fundații 
pentru cultivare legume, fructe, pentru depozitarea, împachetarea, eventual prelucrarea 
culturilor proprii.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I, II și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. În cazul în care nu sunt observații, 
întrebări, vă rog să votați despre proiectul de hotărâre nr. 20.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 255/2022. 
 PUNCTUL XXI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Planului 
Urbanistic Zonal „Zonă de locuințe” str. Albert Álmos, Gaál Sándor, municipiul Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Se inițiează modificarea unui 
Plan Urbanistic Zonal aprobat deja pentru o zonă, pe o suprafață de 0,57 ha. Totodată doresc 
modificarea traseului străzii actuale, și ar dezlipi terenuri în vederea construirii a unor clădiri 
de locuit unifamiliale.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos pentru 
prezentare. Comisiile I, II și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votați despre 
proiectul de hotărâre nr. 21.” 



 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 256/2022. 
 PUNCTUL XXII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea actualizării 
componenţei nominale a Comisiei Tehnice de Amenajare a Teritoriului şi Urbanism (CTATU) 
a municipiului SfântuGheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Conform propunerii comisia 
se va completa cu doi noi membri: prima din partea Comisiei Județene pentru Cultură Covasna 
d-na arh. Solymossy Márta, iar celălat din partea Cabinetului Primarului, d-na arh. Birtalan 
Erzsébet Csilla.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Trebuie să votăm cu vot 
secret. Vă rog să puneți personal în urnă votul. Între timp vă spun faptul că, comisiile I, II și V 
au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Ambele membri, pe Solymossy Márta și Birtalan 
Erzsébet Csilla, au fost votate cu 17 voturi pentru. Vă rog să votați despre proiectul de hotărâre 
nr. 22 în întregime.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (Ferenczy Ágnes-Kanilla), 
HOTĂRÂREA NR. 257/2022. 

 PUNCTUL XXIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
atribuirii în folosinţă gratuită a unui teren situat în str. dr. Grigore Păltineanu numitului Farkas 
Ábel, în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor pentru construirea unei 
locuinţe proprietate personală, republicată, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: 
Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): ”Mulțumesc frumos. În cadrul 
programului ”Hai acasă” atribuim un teren numitului Farkas Ábel, în suprafață de 337 mp și cu 
proiectul ales de el. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos pentru 
prezentare. Comisiile I, II și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Dacă nu aveți 
întrebări, vă rog să votați despre proiectul de hotărâre nr. 23.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 258/2022. 
 PUNCTUL XXIV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
Regulamentului privind Programul multianual „Susţinerea familiilor cu minim trei copii cu 
domiciliul/reşedinţa în Municipiul Sfântu Gheorghe” aprobat prin HCL nr. 415/2018, cu 
modificările şi completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În cazul pierderii cardului-
legitimație prezentăm o modificare de regulament prin acest proiect de hotărâre.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos pentru 
prezentare. Comisiile I și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Dacă nu aveți întrebări, 
vă rog să votați despre proiectul de hotărâre nr. 24.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 259/2022. 
 PUNCTUL XXV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
anexei nr. 1 la Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe nr. 261/2021 
privind alocarea unei sume din bugetul local al Municipiului Sfântu Gheorghe pentru 
finanțarea programului sportiv al Asociației Clubul Sportiv Sepsi-SIC „Participarea ACS Sepsi 
Sic în toate competițiile interne și internaționale de baschet, tenis de masă, ciclism, lupte și 
handbal, sezon competițional 2021-2022, juniori și seniori, respectiv organizare evenimente și 
competiții sportive”, cu modificările ulterioare și aprobarea proiectului actului adițional nr. 2 la 
Contractul de finanțare secvențial nr. 5/441/1/04.01.2022 încheiat între Județul Covasna prin 
Consiliul Județean Covasna, Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al municipiului 
Sfântu Gheorghe și Asociația Clubul Sportiv SEPSI-SIC. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Prezentarea va fi un sfert din 
titlu. În proiectul de hotărâre este vorba despre redistribuirea internă a unor sume de finanțare 
aprobate pentru diferite discipline.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 



Comisiile I, V și VI au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Vajna 
László), HOTĂRÂREA NR. 260/2022. 
 PUNCTUL XXVI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
anexei nr. 1 la Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe nr. 263/2021 
privind aprobarea alocării unei sume din bugetul local al Municipiului Sfântu Gheorghe pentru 
finanțarea programului sportiv al Asociației Clubul Sportiv Hockey Club Fenestela 68 
”Pregătirea si participarea echipei de hochei pe gheață seniori în campionatul național, divizia 
A și Cupa României, organizat de F.R.H.G România sezon competițional 2021-2021” și 
aprobarea proiectului actului adițional nr. 2 la Contractul de finanțare secvențial nr. 
1207/1/06.01.2022 încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al 
municipiului Sfântu Gheorghe și Asociația Clubul Sportiv Fenestela 68. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Și în acest caz partenerul 
nostru solicită redistribuirea sumelor economisite din cadrul sumelor deja aprobate.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Și aici ați reușit să 
prezentați pe scurt. Comisiile I, V și VI au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Aveți 
întrebări? Dacă nu, vă rog să votați despre proiectul de hotărâre nr. 26.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 261/2022. 
 PUNCTUL XXVII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii 
unui contract de asociere între municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe și Asociaţia Club Sportiv „Equites” în vederea organizării 
evenimentului „Zilele Sportive Sfântu Gheorghe 2022”, Ediția a XV-a. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Și anul acesta se vor organiza 
zilele sportive din Sfântu Gheorghe. Orașul contribuie cu o sumă de 150.000 lei, cu căsuțe din 
lemn, cu gard, cu asigurarea electricității și alte ajutoare logistice. Organizarea acestuia se va 
face împreună cu Clubul Sportiv „Equites”. 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I, V și VI au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votați despre proiectul 
de hotărâre nr. 27.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 262/2022. 
 PUNCTUL XXVIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării HCL nr. 476/2021 privind aprobarea antemăsurătorii, a prețului de pornire la 
licitație pentru valorificarea materialului lemnos către persoane juridice, prețul materialului 
lemnos ce se va valorifica persoanelor fizice, a valorii lucrărilor silvice, precum și 
fundamentarea valorilor lucrărilor silvice din fondul forestier proprietate publică a 
municipiului Sfântu Gheorghe necesare a se executa în anul 2022. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Datorită creșterii prețului 
combustibilului, și din cauza inflației Ocolul Silvic Hatod este nevoit să majoreze prețul 
serviciilor și propune creșterea prețului lemnului exploatat precum și valoarea lucrărilor silvice 
cu aproximativ 10 %.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim pentru 
prezentare. Comisiile I, II și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 263/2022. 
 PUNCTUL XXIX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
declanşării procedurii de departajare pentru atribuirea a 13 autorizaţii taxi disponibile pentru 
transportul de persoane în regim de taxi. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Pe raza municipiului Sfântu 
Gheorghe se pot atribui un număr maxim de 210 autorizaţii taxi, din care 10 autorizații se pot 
atribui exclusiv autovehiculelor cu motor electric. În momentul de față sunt atribuite un număr 



de 197 autorizații, deci avem posibilitatea de a mai atribui 13. Cu acest proiect de hotărâre am 
dori să departajăm aceste autorizații, din care 9 autorizații se pot atribui exclusiv 
autovehiculelor cu motor electric.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. În cazul în care nu aveți observații, 
întrebări, vă rog să votați despre proiectul de hotărâre nr. 29.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 264/2022. 
 PUNCTUL XXX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea schimbării 
destinației unei locuințe din cadrul Centrului Social al Direcţiei de Asistenţă Socială Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „O locuință din cadrul 
Centrului Social și în administrarea Direcției de Asistență Socială s-a eliberat, pe care 
propunem să o transformăm în locuință de necesitate. La fel este nevoie de acest lucru pentru a 
putea plasa familiile, datorită demolării zonei Őrkő.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I, III și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. În cazul în care nu aveți 
observații, întrebări, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 265/2022. 
 PUNCTUL XXXI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind alegerea 
preşedintelui de şedinţă al Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
preşedinte de şedinţă. 
 (lb.m.): „Se alege preşedinte de şedinţă pentru luna iulie doamna consilier Vargha 
Fruzsina, iar în cazul lipsei acesteia, domnul consilier Zsigmond József. Vă rog să votați despre 
proiectul de hotărâre.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 266/2022. 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
devizului general pentru obiectivul de investiţii: “Sistematizare verticală la Liceul Tehnologic 
Economic Administrativ „Berde Áron” din Municipiul Sfântu Gheorghe, aprobat prin HCL nr. 
305/2019, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În acest proiect de hotărâre 
este vorba de investiția pentru amenajarea curții Liceului „Berde Áron”. Ordonanța de Urgență 
a Guvernului nr. 64 aprobat în 2022 reglementează ajustarea preţurilor necesare actualizării 
costurilor investiţiei, din cauza majorării unor cheltuieli. Proiectantul a calculat acest lucru pe 
baza acestuia și în total se majorează această valoare cu 397.219,50 lei, astfel suma va deveni 
4.076.288 lei.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I, II și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. În cazul în care nu aveți 
observații, întrebări, vă rog să votați despre proiectul de hotărâre nr. D1.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 267/2022. 
 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind actualizarea devizului 
general al Studiului de fezabilitate pentru obiectivul de investiții: ”Construire grădiniță și creșă 
– Câmpul Frumos”, aprobat prin HCL nr. 124/2018, cu modificările ulterioare. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „La fel am proceda și în cazul 
grădiniței din Câmpul Frumos. Aici la creșterea prețului se mai adaugă și faptul că am găsit un 
partener foarte rea, ca urmare a procedurii de achiziție publică. Proiectantul a întârziat foarte 
mult și din cauza omisiunii proiectantului nu s-a finalizat nici până acum și inițiem rezilierea 
contractului, dar între timp este necesar actualizarea devizului general. În acest caz prețul nou 
este 6.117.356,70 de lei.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I, II și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. În cazul în care nu aveți 



observații, întrebări, vă rog să votați despre proiectul de hotărâre nr. D2.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 268/2022. 
 PUNCTUL D3 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea revocării 
dreptului de folosință gratuită al Agenției Naționale pentru Locuințe asupra terenului în 
suprafață de 2038 mp, situat în municipiul Sfântu Gheorghe, str. Viitorului, județul Covasna, 
aparținând proprietății private a municipiului Sfântu Gheorghe, atribuit în vederea construirii 
de locuințe pentru tineri. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Agenției Naționale pentru 
Locuințe am dat dreptul de folosință gratuită asupra unui teren în suprafață de 2038 mp pe str. 
Viitorului, unde am fi dorit să construim un bloc ANL, însă locuitorii nu au fost de acord cu 
această locație. Ne-am dat seama, că putem construi mai multe blocuri ANL pe un lat teren, 
astfel inițem revocarea dreptului de folosință gratuită al Agenției Naționale pentru Locuințe 
asupra terenului.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos pentru 
prezentare. Comisiile I, II și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre D3. Vă rog să votați 
despre proiectul de hotărâre.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 269/2022. 
 PUNCTUL D4 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului 
„Amplasarea stații de încărcare pentru vehicule electrice în Municipiul Sfântu Gheorghe”. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Pentru îmbunătăţirea calităţii 
mediului prin reducerea emisiilor de gaze cu efect de seră Ministerul Mediului a lansat un 
program de finanțare nerambursabilă, în cadrul căruia se poate depune proiecte pentru 
amenajarea și punerea în funcțiune a unor stații de încărcare pentru vehicule electrice. Am 
identificat 12 astfel de locații, care sunt în mare parte parcări publice, aflate pe străzile: Daczo, 
Sport, Lalelei, 1 Decembrie 1918, b-ul Grigore Bălan, Pescarilor, Libertății, Gábor Áron, 
Vasile Goldiș, Tineretului. Proiectul conține: achiziţia, lucrări de construcţii şi montaj de staţii 
de reîncărcare a vehiculelor electrice, racordare până la punctul de dealimitare, realizarea şi 
instalarea panoului de informare. Hotărârea conține aprobarea studiului de fezabilitate, este 
stabilit valoarea, care este în sumă de 2.761.200,44 lei, din care contribuţia proprie ce revine 
municipiului Sfântu Gheorghe este în valoare totală de 481.2000,44 lei.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos pentru 
prezentare. Comisiile I, II și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. În cazul în care nu 
aveți întrebări, vă rog să votați despre proiectul de hotărâre D4.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 270/2022. 
 PUNCTUL D5 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2022. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): ”În modificarea de buget avem 
un creștere de venit în suma de 3.200.000 de lei și conține următoarele capitole mai mari de 
buget: suma de 1.955.000 lei pentru costul de întreținere, diferite reparații și cumpărare obiecte 
de inventar la câteva instituții de învățământ. Suma de 500.000 lei ca ajutor de exploatare 
pentru infrastructura sportivă administrată de Sepsi Rekreatív SA. Suma de 405.000 lei pentru 
suplimentarea bugetului Teatrului Andrei Mureșanu. Suma de 200.000 lei pentru majorarea 
capitalului SEPSI PROTEKT SA, și suma de 140.000 lei pentru finanțarea cheltuielilor de 
transport la evenimente sportive.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos pentru 
prezentare. În cazul în care nu aveți întrebări, vă rog să votați despre proiectul de hotărâre D5. 
Comisiile I și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 271/2022. 
 PUNCTUL D6 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind acceptarea unei donații 
oferite de Fundația Mens Sana și aprobarea Studiului de fezabilitate pentru obiectivul de 



investiții „Construire patinoar artificial” în municipiul Sfântu Gheorghe, județul Covasna. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): ”În proiectul de hotărâre este 
vorba despe acceptarea unei donații, care se referă la un studiu de fezabilitate pentru obiectivul 
de investiții „Construire patinoar artificial”, pe care l-a elaborat Fundația Mens Sana și astfel o 
donează municipalității. Valoarea totală a investiției, conform planului este de 285.227.339 
lei.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos pentru 
prezentare. Comisiile I, II, V și VI au avizat favorabil proiectul de hotărâre În cazul în care nu 
aveți întrebări, vă rog să votați despre proiectul de hotărâre D6.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 272/2022. 
 PUNCTUL D7 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
Contractului de lucrări nr. 85317/31.12.2021 încheiat între municipiul Sfântu Gheorghe și 
Sepsi Út-Épitő SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): ”Sepsi Út-Épitő SRL a solicitat 
câteva modificări de tarif, dintre care 4 au fost acceptate de către comisia de negociere. Pe 
aceste modificări am dori să validăm în contractul societății Sepsi Út-Épitő SRL.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I, II și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre Vă rog să votați despre proiectul de 
hotărâre D7.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 273/2022. 
 PUNCTUL D8 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
HCL nr. 63/2022 privind aprobarea organigramei şi statului de funcţii pentru personalul din 
cadrul Teatrului “Tamási Áron” din municipiul Sfântu Gheorghe, pe anul 2022, cu modificările 
ulterioare. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): ”Mulțumesc frumos. La punctul 
D8 este vorba despre transformarea unui post la Teatrului “Tamási Áron”. Ar dori 
transformarea unui post de conducere de natură contractuală de director adjunct în post de 
director, respectiv din acest motiv doresc reorganizarea structurii organizatorice al instituției. 
Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I, IV și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre Dacă nu aveți întrebări, vă rog să 
votați despre proiectul de hotărâre D8.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 274/2022. 
 PUNCTUL D9 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat 
special reprezentanților municipiului Sfântu Gheorghe în Adunarea Generală a Asociaților a 
Sepsiipar SRL Sfântu Gheorghe, pentru numirea administratorului provizoriu la Sepsiipar SRL 
Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): ”A expirat mandatul 
administratorului Sepsiipar SRL. Mai demult am decis să demarăm procedura pentru numirea 
administratorului, despre lansarea concursului, care s-a și întâmplat, dar încă nu s-a finalizat, 
de aceea este necesar numirea unui administrator provizoriu, la care este mandatat Adunarea 
Generală a Asociaților acest proiect de hotărâre.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Vom vota cu vot secret 
despre acest proiect de hotărâre. Trebuie să aprobăm dacă suntem de acord cu numirea 
temporară d-nei Ungvári Zita Beáta. Vă rog să puneți personal buletinul de vot în urnă. 
Comisiile I și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. A fost aprobat cu 17 voturi pentru, 
prin vot secret. Acum să votați despre proiectul de hotărâre D9 în întregime.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 275/2022. 
 DIVERSE 
 (lb.m.): ”Domnul delegat sătesc Mikós András a semnalat faptul că ar dori să ia 



cuvântul. Dacă mai vrea cineva, vă rog să semnalați.” 
 Domunl delegat sătesc, sat Coşeni MIKLÓS ANDÁS (lb.m.): ”Mulțumesc pentru 
cuvânt și microfonul. Aș dori să semnalez faptul că pe salcâmii foarte bătrâni aflate în grădina 
grădiniței de la Coșeni s-au înmulțit corbii, astfel deranjează orele cu gălăgia lor și locuitorii 
grădinari din blocul învecinat au depus plângere, deoarece găuresc corturile din plastic și 
smulg plantele proaspete. Un alt lucru dureros pe care au făcut aceste păsări este faptul că au 
alungat și singura familie de barză, care de ani de zile stau în centrul satului și ne vestesc 
primăvara. Aș solicita ajutorul dumneavoatră, să rezolvăm cumva această problemă, dacă se 
poate. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Domul viceprimar dorește 
să răspundă, sau o ia doar ia act?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): ”Din parcul central cu joc de 
lumină și sunet încercăm să le alungăm, cu mai mult sau mai putin succes. Dacă găsim 
persoana potrivită din sat pentru acest lucru, atunci putem achiziționa uneltele.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim răspunsul d-lui 
viceprimar. În cazul în care nu mai sunt luări de cuvânt, vă doresc o după amiază plăcută și 
vacanță plăcută tuturor.” 
 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a fost 
adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de ____________. 
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